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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KRAJSKÉ RADY JUNÁKA OLOMOUCKÉHO KRAJE 2/2016 
 

Místo a datum konání: Skautský dům Olomouc, pondělí 14. března 2016 17:30 – 18:40 
Účastníci: br. Radek Dokoupil – Bimbo, br. Pavel Fornůsek - Stopař, Jaroslav Frič – Norek (do 18:30), br. Radan Knettig – Radar, br. 

Petr Macek – Blizzard, br. Václav Stodůlka – Stody (do 18:20), br. Martin Večeřa, br. Tomáš Vytásek, br. Antonín Výtiska – 
Vuřtík; 
(8 z 8 členů s hlasem rozhodným - KRJ byla usnášeníschopná) 

Hosté:  
br. Karel Berka, ses. Danuše Hálová – Dajána (přístav Vrbátky), David Hemala – Dave (středisko Bělkovice - Lašťany), br. 
Zdeněk Šobr - Fil (rádce Hanácké družiny SO) 

 
Příští řádné jednání KRJ – pátek 15. 4. 2016 – 17:00 (Skautský dům Olomouc, Holická 559/31Q) 
 

Zástupci KD a VS v radách VOJ 
Diskuse k tématu svolání KRJ – uvažovaná změna míry zastoupení členů KD a VS v krajských radách 

  
Diskuse byla zahájena uvítáním a úvodním slovem br. Blizzarda. Následovalo úvodní slovo předkladatelů návrhu na svolání rady 
(br. Bimbo a br. Norek) – zdůvodnili, proč je rada svolána a prezentoval svůj názor na problematiku a demokratičnost zastoupení 
jednotlivých složek v KRJ. 
Dále pokračovala diskuse na dané téma. 
Br. Bimbo – proběhlo k tomu tématu nějaké jednání na NJ?  
Br. Blizzard – neproběhlo 
Br. Bimbo – je br. Blizzard účastníkem iniciativy na vyvolání tohoto tématu 
Br. Blizzard – ne, návrh předkládají náčelníci 
Br. Blizzard prezentuje svůj názor na problematiku – domnívá se, že je vhodné diskusi otevřít; není vhodné, aby byli vodáci v KRJ 
zastoupeni takovým způsobem jako dnes; vodáci i dospělí jsou normální součástí struktury a mohou do KRJ kandidovat stejně jako 
ostatní tak, aby bylo dodrženo jejich poměrné zastoupení 
Br. Karel – připomněl obdobnou kauzu zrušení přednostního práva členů Svojsíkova oddílu – mít své zástupce na VSJ 
Br. Stody – stěžejní je to, zda budou mít zástupci KD a VS hlasovací právo, nejde o jejich zapojení nebo vyloučení z činnosti rad; 
vyjádřil podivení nad tím, že když už má zástupce KD nebo VS hlasovací právo na KRJ, proč nemají toto právo i zástupci jiných 
menšinových skupin v Junáku; jedná se (i podle zájmu přítomných a hostů) o téma, které více z nás zajímá, doporučuje, aby 
br. Blizzard prezentoval stanovisko KRJ ve smyslu podpoření diskuse na NJ (nepřijímat hned rozhodnutí) 
Br. Fil – je pro debatu na toto téma a zajímalo by ho, proč se teď iniciuje změna, když uplynulých 20 let současný stav fungoval 
a vyhovoval; podporuje zachování zástupců KD a VS v radách, netrvá ale na jejich hlasovacím právu 
Br. Vuřtík – diskutoval o problematice s lidmi ve svém okrese, na základě svého i jejich názorů doporučuje podpořit buď bod 1 
předloženého návrhu (problematiku neřešit) nebo bod 2 (vyvolat diskusi na toto téma) 
Br. Blizzard – vidí problém v existenci paralelní struktury v rámci Junáka 
Br. Radar – podle zkušenosti ze svého skautského okolí vnímá názor, že každý může kandidovat do funkce v kraji klasickým 
postupem a neměly by z toho být speciální výjimky pro některé skupiny; upozornil na skutečnost, že v současné době je v KRJ 
oldskautů fakticky několik (i když z jiných titulů než jako zástupci oldskautů), takže jejich zastoupení je už dnes více než dostatečné 
Br. Blizzard – zmínil i další skautské menšiny (např. katoličtí skauti) a jejich roli v organizaci, které neodpovídá výsadnímu postavení 
vodáků a KD 
Br. Tom – přikláněl by se spíše k variantě 2 – začít o tématu vést diskusi 
Br. Stopař – je zastáncem varianty 3a (bez zástupců KD a VS v KRJ), domnívá se, že se jedná o malé skupiny, kterých je obecně 
hodně, ale nejsou všechny zastoupeny v KRJ tak silně jako KD a VS – proč by tyto dvě vybrané skupiny měly ovlivňovat KRJ stejně 
jako zástupci celých okresů; nerozumí důvodu pro svolání KRJ, domnívá se, že v současné době téma zatím není určeno 
k projednávání na krajské úrovni 
 
Usnesení č. 1: KRJ podporuje snahu o vedení diskuse na téma zástupci KD a VS v radách VOJ vyjádřených v materiálu NJ-85-06. KRJ 
dále podporuje řešení, ve kterém nebudou zástupci KD a VS automaticky v radách VOJ s hlasem rozhodným, aniž by prošli stejnou 
soutěží ve volbách na krajských (a okresních) sněmech, jako ostatní volení členové těchto rad. KRJ tedy podporuje usnesení č. 3 
(ať už ve variantě 3a nebo ve variantě 3b) uvedené v tomto materiálu. 
PRO: 4   PROTI: 3   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 
 
Usnesení č. 2: KRJ ukládá zástupci Olomouckého kraje na jednání NJ jednat a projevovat se tak, jak je navrženo v bodu 2 návrhu 
usnesení NJ-85-06. 
PRO: 3   PROTI: 4   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení nebylo přijato 
 
 

zapsal Martin Večeřa, schválil Petr Macek 
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